



Career Success

Career Success equips students with the tools and skills required to earn and keep a job in high-growth career industries.

Age: 15-18

Recommended: Grade 10

Sessions: 7

Duration: 50 minutes

Students per group: 25

Session by session:

Session one: Critical Thinking and Creativity

Students are introduced to the need to be work ready by developing the 4Cs skills that employers want from people entering the workforce. Students apply critical-thinking skills and creativity to solve problems in a real-life work scenario.

Session Two: Communication and Conflict Management Skills

Students apply communication skills to resolve conflicts in work-based scenarios. Students will role-play conflicts and conflict management. They will explore behaviors that inflame conflict and behaviors that lead to a resolution.

Session Three: Collaboration and Creativity

Students practice collaboration—a 4Cs skill—by using a team-building model referred to as the GRPI model (Goals, Roles and Responsibilities, Processes, and Interpersonal Relationship Skills). The model describes the behaviors found in high-performance teams in the workplace.

Session Four: Strong Soft Skills

Students will review soft skills that are in demand by employers and rate their own soft skills. They will use personal stories in a job-interview workshop to communicate these skills to a potential employer.

Session Five: Know Your Work Priorities

Students learn that in the current workforce, people change jobs or careers several times over a lifetime. That means it is important to be prepared and adaptable. Students explore which of their priorities should be their anchors as they prepare to enter the working world.

Session Six: Know Who's Hiring

In groups, students analyze factors to consider when researching careers: skills learned through training and education; interests in various career clusters; and specific high-growth jobs and the requirements needed to earn them.

Session Seven: Know Your Personal Brand

Students work in teams to rate the personal brand of candidates applying for a job by comparing cover letters, resumes, and digital profiles of the candidates.



النجاح المهني

الفئة العمرية : 15-18 سنة

المرحلة الدراسية: الصف 10

مدة البرنامج : 7 جلسات

مدة الجلسة: 50 دقيقة

عدد الطلاب في المجموعة : 25

يتعلم الطلاب في برنامج النجاح المهني المفاهيم الريادية التي تتيح للطلبة استكتشاف اهتماماتهم و كيفية اغتنام الفرص المهنية، كما تهدف الى تطوير مهارات الجاهزية للعمل.

الجلسات :

الجلسة الأولى: التفكير النقدي و التفكير الابتكاري

يتعرف الطلبة خلال هذه الجلسة على مهارات الجاهزية للعمل من خلال فهم المهارات الاساسية الاربعة التي يبحث عنها اصحاب العمل في التوظيف. يطبق الطلاب مهارات التفكير النقدي و الابتكاري لحل المشاكل في سيناريوهات العمل في الحياة الواقعية.

الجلسة الثانية: مهارات التواصل و ادارة الخلاف

يطبق الطلاب مهارات التواصل لحل الخلافات في سيناريوهات الخلاف في مكان العمل . و سوف يلعب الطلاب ادوار في ادارة حل الخلاف ، و التعامل مع الخلافات و السلوكيات التي تقود الى الحل.

الجلسة الثالثة: التعاون و التفكير الابتكاري

يمارس الطلاب مهارة التعاون (وهي احدى المهارات الاساسية الاربعة) باستخدام نموذج بناء الفريق المشار اليه باسم نموذج GRPI

الجلسة الرابعة: المهارات الشخصية الفاعلة

سوف يستعرض الطلاب المهارات الشخصية الفاعلة المطلوبة لدى اصحاب العمل ، و صوف يقومون بتصنيف مهاراتهم الشخصية الخاصة بهم. و كذلك سيستخدمون قصص شخصية في نشاط مقابلات العمل من اجل توصيل هذه المهارات الى صاحب عمل محتمل.

الجلسة الخامسة: اعرف اولوياتك

يتعلم الطلاب انه في سوق العمل يغير الاشخاص الوظائف او المهن عدة مرات خلال حياتهم ، لذلك من الضروري ان يكون الشخص مستعدا و قابلا للتكيف. كما يستكشف الطلاب اولوياتهم للتخصير لعالم العمل.

الجلسة السادسة: اعرف من يقوم بالتوظيف

يقومون الطلبة في مجاميع بتحليل العوامل المهمة للبحث عن وظيفة. المهارات التي تم تعلمها من خلال التدريب و التعليم ، و الاهتمامات في مجموعات مهن مختلفة ، و الوظائف المحددة سريعة النمو و المتطلبات اللازمة لكسبها.

الجلسة السابعة : اعرف علامتك التجارية الخاصة بك

يعمل الطلاب في فرق لتصنيف العلامة التجارية الشخصية لمرشحين يتقدمون لوظيفة عن طريق مقارنة رسائل الغلاف الافتتاحية و السيرة الذاتية للمرشحين

